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Liberecký kraj na základě usnesení Rady Libereckého kraje č. 88/09/RK ze dne 20.1.2009 hradí
od 1.2.2009 za pacienty ve svých zdravotnických zařízeních regulační poplatky. Při tomto
rozhodnutí vycházel z Ústavy ČR, ve které je zakotveno, že každý občan ČR má nárok na
bezplatnou zdravotní péči. Liberecký kraj hradil zdravotnické poplatky za pacienty v Krajské
nemocnici Liberec, a.s., Nemocnici s poliklinikou Česká Lípa, a.s., Léčebně respiračních nemocí
Cvikov, p.o. a v nemocničních lékárnách v Liberci a Frýdlantu.

1. června 2010 se v Bruselu uskutečnilo neformální jednání Evropské komise s představiteli
Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže. Zástupci Evropské komise vyslovili neformální názor,
že současný systém proplácení regulačních poplatků ze strany krajů je diskriminační.



Byli jsme upozorněni, že v případě zahájení formálního šetření ze strany Evropské komise by
výsledkem s největší pravděpodobností bylo rozhodnutí o tom, že uvedené opatření zakládá
nedovolenou veřejnou podporu a všichni její příjemci by byli nuceni k jejímu navrácení včetně
úroků.

Evropská komise navrhuje dva možné způsoby řešení této situace. Prvním je hrazení
zdravotnických poplatků ve všech zdravotnických zařízeních bez ohledu na zřizovatele,
druhým způsobem je ukončení proplácení zdravotnických poplatků. Je zřejmé, že první způsob
je v současné době pro Liberecký kraj z finančního i technického hlediska nerealizovatelný.

Záměrem ČSSD bylo okamžité a plošné zrušení nesmyslných „regulačních“ poplatků po
parlamentních volbách. Bohužel, vzhledem k výsledku voleb je velmi nepravděpodobné, že
bychom toto dokázali v nejbližším časovém horizontu prosadit. Na základě výše uvedených
důvodů se Rada LK na svém mimořádném zasedání dne 14.6.2010 rozhodla ukončit proplácení
zdravotnických poplatků ke dni 21.6.2010.

Je nám velmi líto, že jsme byli nuceni k tomuto kroku přistoupit, neboť naše statistické
ukazatele vypovídají o tom, že občané Libereckého kraje tuto naši pomoc využívali. U
regulačních poplatků v lékárnách či za hospitalizaci  jich bylo  přes 60 %.

Bylo to tedy krok správným směrem, který pomohl, dle našeho mínění, zejména  dlouhodobě
nemocným, stonajícím více chorobami, mnohdy i závažnými, a také našim seniorům.

Věříme, že finanční prostředky, vynaložené k tomuto účelu, byly použity adresně a
smysluplně. 

MUDR. Pavel Novák (ČSSD), člen Rady LK pověřený vedením resortu zdravotnictví

.

 


